
Muistio 

 

Valkon kansalaisopiston ja Lovisa svenska medborgarinstitutin henkilökunnan, johtokuntien ja 
opistolaisyhdistyksen yhteinen iltakoulu.  

8.2.2019 

Paikka: Mi-talo 

Läsnä: Marketta Heikinheimo, Leena Selander, Jaakko Isotalo, Kai Nyyssönen, Hanna Olá, Inge Ekholm, 
Tanja Lill-Smeds, Terhi Penttilä, Toni Paakkarinen, Jarmo Sihvonen, Christer Bengts, Rune Drockila, Raili 
Äijö, Gun Monto, Nina Björkman-Nystèn, Anneli Sjöholm, Katri Haverinen, Siv-Britt Lindroos, Irmeli Koivula, 
Osmo Mattila, Mia Heijnsbroek-Wiren (13.30–14.30), Thomas Rosenberg (puheenjohtaja 14.45–15.05), 
Merja Sillanpää (sihteeri), Kirsi Kinnunen (puheenjohtaja –14.45)  

 

 

Todettiin, että yhteisessä iltakoulussa keskustellaan opistojen yhdistymiseen liittyvistä asioista. 
Päätäntävaltaa kokouksella ei varsinaisesti ole, mutta esitykset kirjataan. Puheenjohtajaksi valittiin sivistys- 
ja hyvinvointikeskuksen johtaja Kirsi Kinnunen. Rehtori Merja Sillanpää kirjasi kokouksessa syntyneet 
esitykset. Suomenkielisen johtokunnan puheenjohtaja Jaakko Isotalon esityksestä kokous päätettiin pitää 
suomeksi.  
 
 

1) Toiveet ja näkemykset 
Opetuksessa on tärkeää, että opiskelijalle on ilmaistu selvästi, millä kielellä opetus tapahtuu. Moni 
opiskelija valitsee kurssin hänelle sopivan ajankohdan ja paikan perusteella kielestä välittämättä. 
Kuitenkin monet ruotsinkieliset ovat tyytyväisiä, jos heillä on mahdollisuus käyttää omaa 
äidinkieltään. Ruotsinkieliseksi merkityn kurssin pitää siten olla ruotsinkielinen. Kaksikielinen opetus 
on suunniteltava tarkkaan.  
Thomas Rosenberg esitti kokoamansa tilaston Loviisan kaupungin väestönkehityksestä ja 
kielisuhteista. Tilastojen perusteella Mi:n tuntien vähenemisen syynä ei voida pitää ruotsinkielisen 
väestön vähenemistä. Useassa puheenvuorossa pohdittiin, että tuntien vähenemisen syyt saattavat 
olla suunnitteluprosessissa ja markkinoinnissa.  
 

2) Ratkaistavat kysymykset 
a) Vähemmistökielen edustajien oikeus omankieliseen opetukseen on turvattava. On saatava 

selkeä malli siitä, miten tunnit tullaan jakamaan.  
b) Opiston henkilökuntarakenteesta pitää tulla selkeä esitys. Palvelu molemmilla kielillä on 

turvattava. 
c) Opistolle pitää laatia markkinointisuunnitelma.  

3) Yhteinen ehdotus / Ehdotus tulevan työn aikatauluksi 
Asian katsottiin voivan edetä lautakuntakäsittelyyn sen jälkeen, kun johtokunnat ovat ensin tehneet 
oman esityksenä. Ruotsinkieliselle johtokunnalle päätettiin valita kokouspäivä mahdollisimman 
pikaisella aikataululla. Suomenkielinen johtokunta katsoi, että se oli jo tehnyt päätöksensä asiasta. 
Mikäli kannanottoja tarvitaan, asia hoidetaan sähköpostitse. 


